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Van de redactie 
 

Geachte leden en belangstellenden,  
 

Wanneer u dit Contactblad in handen hebt, is de zomervakantie 

waarschijnlijk alweer voor bij. 
 

We leven in een onrustige tijd. Oorlogen in het Midden-Oosten en Oekraïne. 

Maar ook in Afrika is het onrustig, hoewel dit bijna niet in het nieuws komt. 

Natuurrampen: grote bosbranden in de Verenigde Staten, Brazilië en 

Griekenland, maar ook grote droogte in de zuidelijke Europese landen, 

terwijl andere landen perioden met grote wateroverlast kennen (Groot-

Brittannië, Nederland, Duitsland en België. 

Allemaal tekenen van de eindtijd, maar wie let er nog op? 
 

Bent u bereid, wanneer Hij komt? 
 

Onderwerpen die in dit Contactblad aan de orde komen zijn: 
 

• In “Ter Bezinning” kunt u een meditatie lezen van ds. A. Geuze over 

een gedeelte van de brief, die Johannes op Padmos aan de gemeente 

Filadelfia schreef: “Kleine Kracht”. 

• In “Van de voorzitter” een verslag van de Partijdag en een artikel 

over de Koopzondag. 

• In de rubriek “Vanuit de Raad” kunt u verschillende actuele zaken, 

die spelen in onze gemeente lezen: Gemeentelijke organisatie, 

Koopzondag en Bestemmingsplannen. 

• In de rubriek “Vanuit de Provincie” kunt u kennisnemen van 

verschillende zaken, die er in de provincie spelen. 
 

Wij wensen u veel leesplezier, 
 

De redactie 
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Ter bezinning                           ds. A. Geuze 
 

Kleine kracht 
 

……….., want gij hebt kleine kracht, en gij hebt Mijn Woord bewaard en 

hebt Mijn Naam niet verloochend.  

   Openb. 3:8b 

 

Geliefde lezer, 
 

Beseft u wel dat u in uzelf totaal geen 

kracht hebt? U en ik kunnen elkaar niet 

eens één ademsnik geven. De kracht 

daartoe moet ons elk moment door de 

Heere gegeven worden. Zo gedachteloos 

vaak zingen we met de gemeente: “Hoe 

zwak van moed en klein wij zijn van 

krachten en dat wij stof van jongsaf zijn 

geweest”.  

Soms staan we aan sterfbedden van geliefden en zien we helder voor ogen 

hoe krachteloos de mens nu geworden is vanwege de zonde. Het herinnert 

ons even aan de broosheid van ons bestaan en vaak gaan we daarna weer over 

tot de orde van de dag. Het is de vreselijke onrust van onze eindtijd, die 

ons op allerlei manieren in de ban houdt en onze geschonken krachten 

verteert totdat we er niet meer zijn. In de maalstroom van de onrustige 

wereldzee van voortdurende veranderingen reizen we naar de 

allesbeslissende eeuwigheid. Spoedig zullen we allemaal staan voor de grote 

Rechter van hemel en aarde. We zullen dan van de aan ons verleende 

krachten rekenschap moeten geven. Onverminderd blijft Hij volmaakte 

liefde en trouw van ons allen eisen aan Zijn beginsel en Zijn Woord. Geldt 

het voor ons, wat Christus Johannes liet schrijven in de brief aan de 

gemeente van Filadélfia: “……….., want gij hebt kleine kracht, en gij hebt Mijn 

Woord bewaard en hebt Mijn Naam niet verloochend?”  

Filadéfia was een zeer kleine gemeente in een stad die kort daarvoor door 

aardbevingen verwoest was. Toch mag er van deze weinigen een Goddelijk 

getuigenis uitgaan. Ze mochten volharden in de beginselen en vrijmoedig 

voor de Naam en zaak des Heeren uitkomen.  
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Zijn kracht 
 

Mag dit nu ook van onze Staatkundig Gereformeerde Partij gezegd worden? 

Het is een zeer kleine partij. Het is nog overgebleven temidden van de 

puinhopen van de verwoestende aardbevingen van de antichristelijke 

machten uit de afgrond. De fundamenten van ons christendom gegrond op 

Gods eeuwig Woord liggen bloot aan bespotting en verachting. Om te midden 

van zulke verschrikkingen getrouw te zijn en Zijn Woord te bewaren en 

openlijk in Zijn Naam te getuigen, dan moet men kracht van de hemel 

ontvangen. 

Hoe kan men dan alleen Zijn woord bewaren en van Hem getuigen? Dat kan 

alleen maar als er een almachtige kracht gewerkt door God de Heilige Geest 

in ons hart blaast. Door waarachtige wedergeboorte wordt het ware geloof 

in de ziel geplant. Het is een onwederstandelijk werk van genade, dat een 

niet te stuiten kracht heeft. Het is de kracht van Christus die vanuit het 

eeuwig welbehagen Gods werkt in de ziel. Het verheerlijkt al de deugden 

Gods en doet Zijn Woord bewaren en volharden om Hem te volgen. Het is 

een geschonken kracht door de liefde werkende, die een droefheid geeft in 

de ziel. Door de zuiverende werking van Gods wet in de ziel wordt praktijk: 

eigen krachten te verachten wordt op Jezus school geleerd. Die innerlijke 

benauwdheid en droefenis naar de levende God leert als een geheel 

krachteloze roepen om genade en geen recht. Christus woord gaat dan in 

vervulling: “Want zo wie zijn leven zal willen behouden, die zal hetzelve 

verliezen; maar zo wie zijn leven zal verliezen om Mijnentwil en om des 

Evangelies wil, die zal hetzelve behouden” (Mark.8:35). Men roept uit met 

de dichter: “Want mijn leven is verteerd van droefenis, en mijn jaren van 

zuchten; mijn kracht is vervallen door mijn ongerechtigheid, en mijn 

beenderen zijn doorknaagd” (Ps.31:11).  

Door genade mag men dan zien dat het nu alleen maar kan door Zijn kracht, 

omdat Hij als die grote Leeuw uit Juda’s stam heeft gebruld en overwonnen. 

Om die kracht voor zulke krachtelozen te verwerven riep Hij triomferend 

uit op Golgotha’s kruisheuvel: Het is volbracht. 

De grote levensles wordt dan geleerd: Mijn genade is u genoeg; want Mijn 

kracht wordt in zwakheid volbracht. Zodat ze mogen uitroepen met de 

kerk van alle eeuwen: Zo zal ik dan veel liever roemen in mijn zwakheden, 

opdat de kracht van Christus in mij wone. 
 

Volharden 
 

Geliefde lezer,  



Contactblad SGP – 19e jaargang nr. 2 – Augustus 2024 4 

 

 

 

Probeert u nog in eigen kracht staande te blijven met een uitwendige 

belijdenis van Zijn Woord waarop de beginselen van onze partij zijn 

gegrond? Als het nu eens op de proef gesteld zal worden door vervolging of 

verdrukking, zullen we dan Zijn Naam verloochenen? Mogelijk gaan we met 

elkaar zo’n bange tijd tegemoet. Hebben we in onze kleine partij nog van die 

leesbare brieven van Christus die kunnen getuigen van de kracht Gods tot 

zaligheid van hun ziel? Zo alleen zullen we kunnen volharden tot het einde.  

Die zullen zeker zuchten voor onze SGP-vertegenwoordigers die op vele 

plaatsen in ons land Zijn Woord moeten bewaren en Zijn Naam in het 

openbaar moeten belijden. Ook in 2024! Dan hebben ze die kracht van buiten 

in Christus zo nodig. De Heere geve het hen in ruime mate. Hij doe worstelen 

aan de troon der genade voor elkaar. De Heere schenke bovenal die kracht 

van Christus aan onze geliefde vertegenwoordigers: hier in Vriezenveen en 

elders. Vaak staan ze op zulke eenzame posten. Dat in het einde het 

getuigenis des Heeren voor hen en ons allen moge klinken: “…………., want gij 

hebt kleine kracht, en gij hebt Mijn Woord bewaard en hebt Mijn Naam 

niet verloochend”. 

 

 

 

Van de Voorzitter                   M. Zomer 

 
Partijdag  
 

Eind juni was de Partijdag van de SGP. Dit is 

een mooie dag om verschillende dingen mee 

te maken. Je komt onder andere mensen 

tegen uit andere plaatsen die je kent, maar al 

een tijd niet hebt gezien. Ook is het een 

mooie dag om te horen, wat de politieke lijn 

is voor het komende jaar. Met de huidige 

voorzitter Dick van Meeuwen wordt er ook 

veel vaart gezet tijdens het officiële 

huishoudelijke gedeelte. Zodat de dag ook om 

13.00 uur is afgelopen. Ieder lid van onze kiesvereniging mag mee naar deze 

partijdag. Ik zou ook dan een oproep willen doen aan iedereen die dit 

interessant lijkt om zich aan te melden bij de secretaris of mijzelf zodat 

je de eerstvolgende keer mee kunt.  
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Er was nog wel een punt waar we nog u over wilden informeren vanuit deze 

partijdag. Tijdens onze laatste ledenvergadering heeft onze 

penningmeester aangegeven, dat er een contributieverhoging aan zit te 

komen, omdat de landelijke partij aangeeft dat er meer afdracht moet 

komen voor de landelijke SGP. Dit voorstel is tijdens de partijdag 

besproken. In de laatste tien jaar is de contributie niet verhoogd. In de 

eerste zes jaar is er nog geteerd op legaten, meevallers, etc. In de laatste 

vier jaar was er een extra subsidie van het rijk geweest. Deze is echter 

onzeker geworden, waardoor er een flink gat op de begroting is gekomen. Er 

is daarom gekeken hoe dit gat met bezuinigingen gedicht kan worden. Dit is 

echter niet volledig mogelijk waardoor er een contributieverhoging moet 

komen. Er is afgesproken de contributie de komende vier jaar stapsgewijs 

te verhogen tot maximaal €38,50. Elk jaar hoopt het hoofdbestuur een 

weegmoment te hebben om te kijken of een verhoging echt noodzakelijk is. 

Hiervan zal het bestuur u steeds informeren.  
 

 

Lezing Mark Brouwer 
 

Er is ook een gezamenlijke avond georganiseerd 

met SGP Wierden en Rijssen. Dit was een hele 

mooie avond met een goede opkomst, waar Mark 

Brouwer sprak over veiligheid binnen en buiten 

onze grenzen.  

Vanuit zijn ervaring bij defensie, NAVO en 

ministerie van defensie bracht hij interessante en 

openhartige inzichten naar voren. Het leverde 

veel positieve reacties en gesprekken op!  

 

Koopzondag 
 

Tot grote ontsteltenis van velen, heeft de raad van de gemeente 

Twenterand ervoor gekozen om de zondagsrust op te zeggen. Dit doet mij 

terugdenken aan mijn vorige woonplaats Eerbeek.  

Toen wij daar kwamen wonen waren bijna alle winkels op zondag open. Toen 

we enkele jaren later vertrokken waren er alleen nog een paar supermarkten 

open waar grotendeels niemand op zondag kwam. De rest van de winkels was 

weer dicht gegaan, omdat het voor veel te veel kosten zorgde. Als je er dan 

ook puur rationeel naar kijkt, is het onbegrijpelijk dat er vóór dit voorstel 

gestemd is. Zelfs als ik probeer mij te verplaatsen in de partijen die vóór 

dit voorstel hebben gestemd, is het moeilijk te begrijpen.  
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Als ik lid was geweest van de GBT en op wilde komen voor de plaatselijke 

middenstand, zou ik tegen zijn. Waarom? Bijna alle onderzoeken wijzen uit, 

dat de grote winkelketens de zondagsopening als middel gebruiken om de 

lokale middenstand weg te concurreren.  

Als ik lid was geweest van de PvdA zou ik tegen zijn, want de rechten van 

medewerkers worden ingeperkt en ze moeten een langere tijd beschikbaar 

zijn. Tevens wordt de macht van de grote ketens vergroot.  Constantijn de 

Grote heeft de zondagsrust 1700 jaar geleden ingevoerd en zei dat de 

slavernij ten einde was gekomen en de arbeiders een structurele dag rust 

kregen. Echter wilde de fractievoorzitter van de PvdA op zondag wel een 

pak melk kunnen kopen. Dit laat ook zien wat hun belangenafweging is.  

Ook de PVV, die tamboereert op de joods-christelijke cultuur, was een warm 

voorstander van het afschaffen van één van de grootste christelijke 

verworvenheden. Mevrouw Spijker gaf aan dat het een mooi familie-uitje 

was om zondagmiddag naar de supermarkt te gaan. Wat zullen we daar nog 

verder over zeggen?  

Ook de VVD en GBT 

verkondigden een dubieuze 

stelling, namelijk dat er op 

zondag wel veel 

bezorgbusjes rondrijden 

en dit voor oneerlijke 

concurrentie zorgde. Dat 

deze spullen dan juist niet 

op zondag zijn gekocht 

maar enkele dagen eerder 

waren ze denk ik vergeten.  
 

De enige die het echte punt waarom dit moest, benoemde was Rik Pape van 

GBT. Hij zei, we willen VRIJ zijn! Volgens hem had de revolutie van de 60-

tiger jaren Vriezenveen grotendeels overgeslagen, maar eindelijk was het 

ook zo ver, ook in Vriezenveen zijn wij vrij. Vrijheid waarmee gezinnen die 

nu op zondag nog bij elkaar zijn niet meer bij elkaar zijn, omdat er één of 

meerderen uit het gezin moet(en) werken. Steeds verdere individualisatie 

en steeds minder structuur en voorspelbaarheid in het leven.  Ds. Klaassen 

verwoordde het op de SGP-partijdag goed. Hij stelde de vraag of de grote 

vraag naar jeugd- en GGD-zorg en eenzaamheid ons niet aan het denken 

moet zetten of de huidige manier van leven wel de goede is. We willen niet 

meer afhankelijk zijn. Niet van de kerk, familie of gezin. Maar ten diepste 
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willen we ook niet meer afhankelijk zijn van onze Schepper en dat is ook in 

onze gemeenschap al ver binnengedrongen. Zou dit ons niet aan het denken 

moeten zetten?   

 

 

 

Vanuit de Raad            M. Bossers + J.J. Jonker 
  

 

Het eerste half jaar van 2024 hebben we 

alweer gehad. Voor de zomervakantie zijn er 

veel deadlines. De druk en haast komt de 

besluitvorming niet ten goede. Naast de 

stroom van informatie, die maar blijft komen, 

is het zaak om de punten eruit te vissen, die 

we als SGP-fractie belangrijk vinden. Vaak zit 

de werkelijkheid gecamoufleerd in de vele 

informatie en moet je ook vooral lezen of 

opmerken wat niet verteld wordt in de 

stukken. 
 

Ondanks dat er veel zaken goed gaan en goed 

geregeld zijn, ben je als raadslid bezig met 

zaken die niet goed gaan. In de afweging van 

belangen zoeken we ook naar de stille stem. 

Het gaat dan om inwoners of ondernemers, 

instanties, verenigingen die in de knel zitten 

of dreigen te komen. De SGP probeert haar 

werk te doen gefundeerd en gevoed vanuit de Bijbel. Dat is het Kompas.  

Dat betekent niet, dat je op elk vraagstuk meteen een pasklaar antwoord 

hebt. Want ook met de Bijbel in de hand komen we genoeg verdeeldheid 

tegen. In de politiek hebben we het over maatschappelijke vraagstukken: 

groot en klein. Er gebeuren veel dingen die mensen raken. Wat het ook zij, 

grote en kleine zaken. Je merkt aan alle kanten dat Gods Woord de 

WAARHEID is en ons de werkelijkheid voorhoudt. Ga maar eens een gesprek 

aan met een politieagent. Zij krijgen letterlijk de zwarte en duistere 

dampen van de boosheden voor en in hun gezicht! 
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SGP – een getuigenispartij? 
 

Je krijgt nog wel eens de vraag of de SGP een getuigende partij is. We 

behoren allen getuigen te zijn en we worden allemaal geroepen om ons licht 

zo te laten schijnen voor de mensen, dat ze de goede werken zien (Mattheüs 

5). Dat geldt niet alleen voor de discipelen of SGP-politici, maar dat geldt 

voor iedereen. Uiteraard hebben politici een extra verantwoordelijkheid en 

zijn zij beëdigd om in het publieke domein hun werk te doen. Het werk wat 

we doen speelt zich vaak voor de camera af en dat is wat we ervan zien. 

Maar veel meer speelt zich buiten de camera’s af. We zullen dat aan de hand 

van een voorbeeld duidelijk proberen te maken hoe deze dingen gaan.  

We komen in de politiek allerlei achtergronden en meningen tegen. Binnen 

en buiten de politiek. En de vele “waarom”-vragen zijn dan ook daar niet van 

de lucht. En als je het niet weet dan “google” je toch even tegenwoordig? 

Veel mensen geven de godsdienst de schuld van alles. Onlangs had ik met 

een jongere, seculier opgevoed, nooit een Bijbel in de hand gehad, een 

gesprek over hoe het toch mogelijk was dat de mens tot verschrikkelijke 

dingen in staat is. We hadden het met elkaar over grote criminelen. Ik gaf 

hem het advies om Romeinen 3 te lezen. Een verbaasde en vragende blik was 

ons deel. Ja maar……… Ik zei: “Google maar: Romeinen 3 Statenvertaling”. Er 

werd gegoogeld. We 

zochten het met elkaar 

op. En snel lezend en 

scrollend, vanaf vers 10…. 

Zijn reactie was: “Het 

klopt echt wat er staat in 

Romeinen 3” Ik zei: “Dit 

Woord is een en al 

Waarheid in een wereld 

vol ongerechtigheid. 

Onderzoek het. Oké, het 

gaat hier over de mens. En 

dat zijn wij. We moeten God niet de schuld geven. We kunnen het hebben 

over grote criminelen, maar weet, dat in elk hart de ongerechtigheid huist 

en dat het een wonder is, dat die rottigheid niet naar buiten komt”. Zo 

probeer je in onderlinge contacten de momenten te gebruiken waar het 

uiteindelijk om gaat. En daardoor ook begrip te krijgen waar de SGP voor 

staat.    
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Koopzondagen in Twenterand 
 

In het vorige contactblad is uitvoerig uiteengezet, hoe het verloop is 

geweest van de raadsdebatten m.b.t. de koopzondagen in Twenterand. Zoals 

u wellicht weet, mogen de winkels elke zondag van 12 tot 17 uur open. Helaas. 

Met een minimale meerderheid 12 voor 11 tegen is het besluit hiertoe 

genomen. De laatste hobbel die genomen moest worden was dat de 

Winkeltijdenverordening aangepast moest worden. Op 14 mei jl. is hierover 

nog gedebatteerd. Ook nu waren er nog zienswijzen binnen gekomen. Twee 

kerken uit Westerhaar, namelijk de Hersteld Hervormde Gemeente en de 

Hervormde gemeente binnen de PKN aldaar. Ook waren wederom veel 

zienswijzen van ondernemers. Maar het mocht helaas niet baten. 
  

Het debat vond plaats tussen Hemelvaart en Pinksteren.  
 

Wat er ook gebeurt, God regeert. Onze inbreng was dan ook of we elkaar 

nog moesten overtuigen of dat we juist moesten getuigen.  
 

Overtuigen? Alle argumenten nogmaals de revue te laten passeren? Het 

heeft geen enkele zin. Twee opmerkingen waren ons bijgebleven uit de 

eerder gevoerde debatten dit jaar, namelijk: 
 

- Een smalende opmerking, dat er eindelijk andere tijden aankomen.  

- En de andere opmerking om maar niet moeilijk te doen en iedereen 

vrij te laten om de lieve vrede wil. 

Opmerkingen, die in het licht van God onze Schepper niet kunnen en zullen 

bestaan. 

Toen deze discussies speelden, leefden we in het kerkelijk jaar tussen 

Hemelvaart en Pinksteren. 

Vlak voor de Hemelvaart van de Heere Jezus sprak hij zijn 11 discipelen toe. 

De zondag ervoor preekte onze dominee over die woorden: 

“Mij is gegeven alle macht in hemel en op aarde. Gaat dan heen, 

onderwijst al de volken, dezelve dopende in de Naam van de Vader, de 

Zoon en de Heilige Geest. Lerende en onderhoudende alles wat Ik u 

geboden heb. En zie, Ik ben met ulieden al de dagen tot de voleinding 

der wereld. Amen.”  

Dat zal waar en zeker zijn. Wanneer we daar oprecht van mogen getuigen 

zal het goed zijn wanneer we Jezus’ Woord en Wet niet verachten en niet 

verwaarlozen. Dan zal Hij mij en u niet verachten. Wat een grote 

verantwoordelijkheid hebben we toch. Niemand van ons zal kunnen zeggen 
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hiervan geen notitie te hebben kunnen nemen. Marcus 8:38: niet onze 

woorden, maar Jezus sprak deze woorden Zelf: “Want zo wie zich Mijns en 

Mijner woorden zal geschaamd hebben, in dit overspelig en zondig geslacht, 

diens zal Zich de Zoon des mensen ook schamen, wanneer Hij zal komen in 

de heerlijkheid Zijns Vaders, met de heilige engelen”. 
  

Met Pinksteren herdenken we de uitstorting van de Heilige Geest. Dat gaat 

door en heeft al vele harten mogen raken. Want wij geloven dat, wanneer 

Die Geest in onze harten komt, we andere keuzes gaan maken. En dat wens 

ik u allen toe.  

 

Ambtelijke organisatie 
 

De ambtelijke organisatie is in ontwikkeling. Er is een reorganisatie gaande. 

Veel is er al over gesproken. Het College heeft vijf doelstellingen 

geformuleerd, namelijk: 

 

- Een benaderbaar, laagdrempelig en daadkrachtig bestuur, dat 

ambtelijk goed ondersteund wordt om te kunnen besturen; 

- De wendbaarheid van de organisatie verhogen om sneller in te kunnen 

spelen op veranderingen in de samenleving;  

- De organisatie werkt vraaggericht en is onderdeel van de samenleving; 

- Vakmanschap, eigenaarschap, persoonlijk leiderschap en 

professionaliteit zijn de basis van elke medewerker; 

- Korte lijnen, heldere rollen, een heldere inrichting van de organisatie, 

zowel voor het reguliere werk als voor de strategische opgaven: balans 

tussen ‘wat’ en ‘hoe’. 

Heldere uitgangspunten: wie wil dat nou niet? En je mag toch hopen dat dit 

toch al wel het geval is. Anders is het wel heel droevig gesteld.  
 

Als fractie nemen we een positief kritische houding aan. Zolang wij in de 

Raad zitten, hebben wij de vinger bij onze ambtelijke organisatie gelegd. 

Veel vragen hadden en houden we nog. De gemeente hoort ten dienste te 

staan van onze inwoners en ondernemers. We hebben een goede stevige 

organisatie nodig om de grote uitdagingen het hoofd te bieden. Het speel- 

en krachtenveld is groot. 
 

We waren dan ook kritisch op de bezuinigingen op het terrein van 

opleidingen en I en A (informatisering en automatisering). Juist dat zijn 

cruciale investeringen voor de organisatie. 



Contactblad SGP – 19e jaargang nr. 2 – Augustus 2024 11 

 

 

 

Over de uitvoering ervan kan ik weinig zeggen. Op de manier waarop u dat 

inricht is aan u? Dat betekent niet, dat er geen vragen zijn. 
 

Een tweekoppige directie geeft ons het beeld van twee kapiteins op het 

schip. We lezen dat de 

gemeentesecretaris de 

hoogste ambtenaar is en  

valt onder de directeur. 

En ze staan op een 

gelijkwaardig niveau. 

Wat als er gedoe komt? 

Als de stemmen nu 

staken? Wie neemt de 

beslissing? Dat moet 

ons helder zijn. 
 

We zeggen gemakkelijk: platte organisatie, managementlaag er tussen uit. 

Maar wat betekent dat voor de “span of control” van de teamleiders?  

Is er een organisatorische opbouw binnen het team? Hoe is dat geregeld?  
 

En is het helder, wie verantwoordelijk is buiten en binnen de organisatie?  
 

Wel willen we goed onderbouwd besluiten nemen, wanneer het gaat over de 

organisatie, als het gaat om geld beschikbaar te stellen.  

Zoals ook verwoord in het agenderingsverzoek van de SGP: We willen 

voldoende zicht en achtergrondinformatie hebben op de 

organisatieontwikkeling waarbij de dienstverlening aan de inwoner centraal 

staat en wat onze medewerkers aangeven wat hiervoor nodig is. 
 

Het laatste woord is er nog niet over gezegd. De Raad heeft uiteindelijk op 

de rem getrapt als het gaat om met voorstellen te komen die meer geld gaan 

kosten. Eerst helder hebben wat de diagnose is.  

 

Bestemmingsplan Buitengebied, Geerdijk 17 Den Ham 
 

Onlangs boekten we als partij een mooi succes voor een ondernemer.  
 

Bij het beoordelen van de stukken, een bestemmingsplanwijziging, vroegen 

wij ons af: “Kan de initiatiefnemer niet gewoon zijn ding doen met wat hij 

nu heeft?” 
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We dachten: “Waarom deze uitgebreide wijziging en kan de krappe 

capaciteit op de afdeling RO niet beter benut worden?” 
 

Om kort te gaan:  

We zijn in de auto gestapt en ernaartoe gereden. We gingen voorzichtig het 

erf op, want er liepen honden rond, die wel ontzag inboezemden. Maar goed, 

dat ging allemaal goed. We werden vriendelijk ontvangen en we kregen een 

heel relaas te horen. Een op de gemeente moe-gestreden ondernemer. Met 

de rug tegen de muur. Ik vroeg hem of hij zijn verhaal in de Raad wilde doen. 

Iedereen heeft spreekrecht. Nou dat wilde hij wel.   
 

Wat is het geval:  

De eigenaar heeft een Bed & Breakfast, een gebruiksgerichte 

paardenhouderij en 

manege-activiteiten.  

De eigenaar is 

voornemens om de 

bestaande Bed & 

Breakfast-kamers 

te gebruiken als 

logiesfunctie voor 

werknemers 

(maximaal drie 

slaapplaatsen). Het 

gaat om werknemers 

welke op het perceel werkzaam zijn ten behoeve van de gebruiksgerichte 

paardenhouderij. Daarbij wordt de aanwezige paardenhouderij het 

hoofdgebruik van het perceel aan de Geerdijk 17. 
 

En volgen er in het raadsvoorstel argumenten, dat het voorziene plan niet 

past in het vigerende bestemmingsplan en dat het wenselijk is, de regels 

voor huisvesting iets aan te scherpen. 
 

Ongezouten en vanuit het hart sprak de ondernemer de Raad toe. 

Vervolgens konden wij de wethouder aanspreken. Uiteindelijk konden we de 

ondernemer blij maken, zodat hij niet beknot werd en datgene kon blijven 

doen, wat hij graag wilde. Het voorstel van de SGP werd tijdens de 

Raadsvergadering die erop volgde, unaniem aangenomen.  
  

Eerder werd op initiatief van de SGP een facet van het bestemmingsplan 

Horeca en Logies met succes “on hold” gezet. 
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McDonalds in Vriezenveen? 
 

Het College stelt ons als Raad voor om geen bedenkingen af te geven voor 

de vestiging van een McDonalds in Vriezenveen. Volgens de SGP zijn er wel 

degelijk bedenkingen. En deze zijn min of meer ook al wel benoemd door de 

buurtbewoners en ook door enkele ondernemers. In het raadsvoorstel lezen 

we: “Belangen van omwonenden zijn hierbij ook in ogenschouw genomen. Het 

plan levert geen onaanvaardbare aantasting van het woon- en leefklimaat 

van omwonenden op.” Dat is een klap in het gezicht van de omwonenden. Er 

zijn verschillende belangen die botsen. Daar moeten we eerlijk over zijn. De 

buurt wordt gelijk in de hoek gezet. En dat is niet terecht. 
 

De SGP is niet tegen een McDonald vestiging. Maar de ontwikkeling van deze 

postzegellocatie moeten wij niet los zien van de vele grote ontwikkelingen 

die in de nabije toekomst zijn of haar beslag c.q. haar uitwerking gaat 

krijgen.  
 

Wat de SGP betreft willen we een aantal zaken voldoende helder hebben 

voordat we onomkeerbare besluiten nemen. 
 

Een McDonald locatie is niet zomaar iets. Het heeft grote impact op de 

directe en indirecte omgeving. Het zijn pleisterplaatsen en wat te denken 

van het zwerfafval. 
 

Het gaat om een strategische plek. Op een plek van cruciale infrastructuur.  

Het is er nu al druk. En er gebeuren veel ongelukken.  

De verkeerstudie gaat uit van normen van de McDonald’s. De conclusie van 

de studie is een conclusie om extra goed bij na te denken.  Ik citeer:  

“Uit deze studie blijkt, dat de komst van de McDonald’s aan De 

Zuivering in Vriezenveen geen negatief effect heeft op de 

verkeersafwikkeling (aansluiting op De Zuivering & afrit N36 west).” 

Einde citaat.  

Moeten we het dan een positief effect noemen? Of geen effect?  
 

Je voelt aan je water dat dat niet kan. Voeg daarbij de ontwikkelingen die 

niet nu op de tekentafel liggen: Opwaardering en veiligheid N36. Bedenk 

daarbij, dat hierbij ook gedacht wordt aan de op- en afritten van de N36 

op het Oosteinde. Idem, consequenties voor de op- en afrit van de N36 op 

de Aadorpweg. Hoe gaat dat uitvallen? De ontwikkeling van Vriezenveen 

Zuid? De bouw van 1200 woningen, de ontsluiting sportpark “Het Midden” en  
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het evenemententerrein. En de bedrijvigheid straks van Vriezenveen Zuid? 

Is dat de schuld van de McDonald’s? NEE, maar we hebben het hier over 

een strategische postzegellocatie en een initiatief met grote impact. We 

moeten de consequenties van de rest van de ontwikkelingen meenemen: de 

fietsverbindingen, veilige oversteekplaatsen, enzovoorts. 
 

Ook op dit punt is het laatste woord niet gezegd.  

 

Masterplan Vriezenveen Zuid 
 

De SGP staat positief tegenover de ontwikkeling van Vriezenveen Zuid. 

Woningbouw en vooral woningen voor starters moet prioriteit krijgen 

volgens de SGP.  
 

Er is veel discussie over wat het tracé van de randweg is. En er komen ook 

veel reacties binnen. Na een roerige vergadering is het plan uitgesteld naar 

een volgende vergadering. De SGP had het Masterplan onder voorwaarden, 

gewijzigd willen vaststellen, maar zo ver kwam het dus niet. Samen met het 

CDA hadden we een amendement ingediend. Maar na een rommelig debat 

hebben we voor uitstel gekozen, omdat we meer duidelijkheid willen. 
 

Dat het tracé van de zuidelijke Randweg en verdere infrastructuur niet 

wordt vastgesteld alvorens: 

• Nader onderzoek wordt gedaan naar mogelijke alternatieven. 

• De verkeersafwikkeling en -stromen in Vriezenveen onderzocht 

worden. 

Te onderzoeken of het bedrijvenpark ontwikkeld kan worden op de volgende 

locaties; 

• Aan de oostzijde van de N36 (gebied begrensd door 

Oosterweilandweg, Rusluieweg en Horstweg). 

• In het gebied grenzend direct aan de N36 aan de noordelijke 

zijde. Ingesloten door Kanaalweg Zuid en de Aadorpweg. 
 

Dat motie 2023-M27 onderdeel is van de nadere uitwerking van het 

Masterplan Vriezenveen Zuid. 
 

Het ontvangen rapport verkeersonderzoek is naar onze mening te eenzijdig 

en tendentieus van inhoud. Er zijn alternatieven, die naar onze mening, 

inhoudelijk beoordeeld moeten worden. Een tracéoptie in het verlengde van 

de noordelijke afrit van de N36 parallel aan de N36 richting het gebied zou 

ook onderzocht kunnen worden. 
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De Raad heeft zijn bedenkingen over de locatie van het gepositioneerde 

bedrijvenpark in het Masterplan. Er is geen infrastructurele verbinding van 

het gebied met de N36. En voor de Raad is het wenselijk een ruime groene 

buffer te ontwikkelen rondom het oude kerkhof om zo de cultuurhistorische 

waarde te behouden.  

 

We zijn gebaat bij uw inbreng. Dat kunnen ook zaken zijn wat u is 

opgevallen of wat u stoort in de gemeente. Schroom niet om dat te 

melden: 
 

Reageren? Uw reactie is zeer welkom. Mail gerust naar: 

j.jonker@twenterand.nl of m.bossers@twenterand.nl  

 

 

 

Vanuit de Provincie                         Jan J. Jonker 

 

Veenweidestrategie 
 

Het rapport Bouwstenen Veenweidestrategie 2.0 heeft een enorme impact 

op de regio, zegt SGP-fractievoorzitter Jan 

Jonker. Zo stelt het rapport bijvoorbeeld 

grootschalige vernatting van het gehele 

veenweidegebied in het Staphorsterveld 

voor en jaarrond water op het maaiveld in 

Scheerwolde. “Dat zijn forse maatregelen, 

waarvan de gevolgen heel groot zijn”, merkt 

Jonker op. Hij stelt er vragen over aan het 

provinciebestuur. 

In februari werd het rapport met een 

stortvloed aan informatie, gepresenteerd. In een brief stelt het college van 

Gedeputeerde Staten dat het rapport gebruikt wordt als bouwsteen voor 

de aanpak van de veenweideproblematiek. 
 

“Het veenweidegebied is een cultuurlandschap, waar mensen al eeuwenlang 

het landschap naar hun hand hebben gezet. Om agrarisch gebruik mogelijk 

te maken wordt het veen ontwaterd. Daardoor wordt veen aan de lucht 

blootgesteld en vindt oxidatie plaats, met als gevolg bodemdaling en uitstoot 

van broeikasgassen (koolstofdioxide, lachgas en methaan) Deze 

mailto:j.jonker@twenterand.nl
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broeikasgassen (waaronder CO2) dragen bij aan klimaatverandering”, stelt 

het rapport. 
 

Daar wil (en moet) de provincie wat aan doen, mede vanuit het in 2019 

gesloten klimaatakkoord. “Als er niets verandert, zet de bodemdaling door, 

met onomkeerbare gevolgen voor het watersysteem, de landbouw, natuur en 

infrastructuur”, is in het rapport te lezen. 
 

De maatregelen die voorgesteld worden, zijn echter wel heel verstrekkend. 

“Allerlei plannen zoals woningbouwprojecten en andere bouwprojecten 

kunnen hierdoor in de knel komen”, stelt Jonker. Het rapport brengt nu al 

ondernemers in moeilijkheden, omdat banken niet meer bereid zijn voor de 

nodige financiering te zorgen. 
 

“Er zijn ondernemers die het genoemde rapport ervaren als ‘een zwaard van 

Damocles’ dat boven hun hoofd hangt. Ze noemen de onzekerheid die eruit 

spreekt funest voor een gezonde bedrijfsvoering”, weet Jonker. 
 

Hij wil nu van het provinciebestuur weten hoe zij die onzekerheid wil 

wegnemen. Ook gemeenten worden getroffen door de genoemde 

maatregelen, maar in hoeverre is nu nog onduidelijk. Ook daarover wil 

Jonker meer informatie op tafel hebben. 
 

“Een rapport met zulke verregaande onbesproken consequenties vraagt om 

een zorgvuldige duiding.”, vindt het Statenlid. “Dit brengt veel onrust met 

zich mee, nog voordat er ook maar één druppel water het land bereikt. Het 

is goed om dergelijke maatregelen vooraf te bespreken en goed te 

doordenken, maar dit is als een bom in verschillende gebieden neergegooid. 

Daar moet in de toekomst beter over nagedacht worden.” 
 

Het is nu zaak om eerst boven tafel te krijgen welke gebieden in de 

toekomst met verstrekkende maatregelen te maken krijgen en wat de 

gevolgen daarvan zijn. Als dat helder is, wil Jonker daarover eerst verder 

praten in Provinciale Staten. 

 

SGP wil toch kijken naar vierbaans N35 
  

“We hebben nu de kans”, vindt SGP-Statenlid Lubbert Talen. Hij wil dat er 

voor de aanpak van de N35 tóch gekeken wordt naar een complete weg met 

aan beide kanten twee rijstroken. Dat is nu nog niet het geval: de 

mogelijkheden worden verkend om tussen Wijthmen-Raalte de weg op te 

waarderen naar een stroomweg waar 100 kilometer per uur gereden mag 
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worden op 2x1 rijstrook. Dat geldt ook voor de nieuwe rondweg bij 

Mariënheem. 

Zo’n stroomweg is weliswaar bedoeld om veel verkeer te verwerken, maar 

de SGP wil dat er dan toch naar een alternatief voor de enkele rijbanen 

gekeken wordt. Mede vanwege de grote economische betekenis van de weg, 

zegt Talen. “De N35 is een weg van nationaal belang, want het is de 

rechtstreekse verbindingsweg van Zwolle naar de regio Twente en 

Duitsland. En Regio Zwolle en Regio Twente zijn de twee grootste 

economische centra van Overijssel, dat moeten we niet onderschatten.” 
 

Als het aan de SGP ligt, gaat het Rijk daarom kijken naar de alternatieven 

en de kosten daarvan. “Het is een gemiste kans om het alternatief van een 

2x2 stroomweg niet mee te nemen in de verkenning”, vindt Talen. “Als we 

dat later nog moeten doen, kost dat én heel veel 

tijd en misschien nog wel veel meer geld. Dat is 

weggegooid geld.” 
 

Daar komt bij dat zo’n traject dan ook voor de 

nodige onrust kan zorgen. “Van 2x1 naar 2x2 

betekent kapitaalvernietiging omdat parallelwegen 

moeten worden opgebroken, geluidsvoorzieningen 

moeten worden verplaatst en verhoogd. En er komt 

opnieuw verkeershinder bij de bouw en er is 

opnieuw grondverwerving voor de extra benodigde 

breedte nodig”, zegt Talen. 
 

Regeren is nou eenmaal vooruitzien, en dat geldt ook voor de aanleg van 

wegen, benadrukt het Statenlid. “Zo’n bredere weg heeft verschillende 

voordelen, want de snelheid wordt niet bepaald door het vrachtverkeer. En 

bij een calamiteit is er veel minder hinder, omdat je nog een rijstrook hebt.” 

 

Hesjes voor schoolkinderen 
 

Zien en gezien worden, dat is een van de belangrijkste pijlers in het verkeer. 

Vooral in het donker is het soms lastig om fietsers te zien, weet SGP-

Statenlid Lubbert Talen. “De focus ligt bij het aandacht vragen daarvoor 

voornamelijk op verlichting. Dat is belangrijk, geen fiets zou onverlicht 

moeten zijn in het donker. Maar er is nóg iets om zichtbaarder te zijn als 

fietser.” 
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En daarmee heeft hij in zijn woonplaats Staphorst al de nodige ervaring. 

Wie daar in de donkere maanden doorheen rijdt, ziet alle schoolkinderen 

met veiligheidshesje op de fiets. “Die hesjes zijn het resultaat van 

schoolbeleid. En het wordt door alle ouders en kinderen omarmd”, zegt 

Talen. 

“Al meer dan twintig jaar hebben we de regel dat alle kinderen tussen de 

herfstvakantie en voorjaarsvakantie met een veiligheidshesje aan naar 

school komen. Het eerste jaar was het even wennen, maar inmiddels weten 

de kinderen niet anders”, vertelt Jan Kuijers, directeur van de Koning 

Willem-Alexanderschool in Staphorst. “Door het dragen van een hesje vallen 

ze veel beter op in het verkeer. Zeker tijdens de donkere dagen.” 

Talen ziet er kansen voor om zo’n actie provincie breed te doen. “Het zou 

goed zijn als het onder schoolgaande kinderen en jeugd normaal wordt om 

van de herfstvakantie tot de voorjaarsvakantie een veiligheidshesje te 

dragen”, legt het Statenlid uit. 

Hij wil daarom graag een gezamenlijke campagne met de scholen, media en 

bij de veiligheid betrokken partijen. Daarvoor heeft hij tijdens de laatste 

Statenvergadering voor het zomerreces van 17 juni een motie ingediend. 

Deze motie is met 36 stemmen voor en 4 stemmen tegen aangenomen. 

Het verhogen van de zichtbaarheid van fietsers is één van de belangrijkste 

preventieve maatregelen in het verkeer, volgens Talen. “Doordat alle 

kinderen een hesje dragen is het helemaal geen punt om ermee naar school 

te komen. Je valt in de groep op als je hem niet draagt. Helaas val je dan in 

het verkeer niet op”, vult Kuijers aan. 

Talen wil graag voor de herfstvakantie weten hoe de vlag erbij hangt en of 

er inderdaad hesjes gedragen gaan worden. “Laat de rest van de provincie 

deze Staphorster variant maar gaan hanteren”, is zijn oproep. 

 

MANIFEST: Bied boeren toekomst! Overijssel trekt hier de streep. 
  

Onze partij sluit zich 

aan bij het manifest 

“Bied boeren 

toekomst! Overijssel 

trekt hier de streep”. 

De opeenstapeling aan 

maatregelen, zonder 

te weten of deze 

daadwerkelijk resultaat opleveren drijft de veehouderij tot wanhoop. 
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Toekomst op korte of lange termijn is ver te zoeken. BBB, SGP, CDA, Ja21, 

PVV en FvD Overijssel richten zich daarom tot het kabinet. 

Het is tijd voor oplossingen. “Laat de boer boeren”, zegt fractievoorzitter 

Jan Jonker. “Boeren moeten weer kunnen doen waar ze goed in zijn: de 

productie van ons voedsel.” Overijssel is een landbouwprovincie bij uitstek, 

waar efficiënt, met een zeer lage footprint, zeer hoogwaardig en betaalbaar 

voedsel geproduceerd wordt. Regeldrift uit Brussel en Den Haag legt echter 

een zware druk op al onze Overijsselse ondernemers, zo staat ook in het 

manifest. 
 

De landbouw is geen bedreiging voor de natuur. We hebben te maken met 

het in stand houden van de landbouw, het respecteren van natuurlijk verloop 

en de samenhang met wonen, werken en recreëren. 
 

“Onze boeren verdienen een steun in de rug en die krijgen ze hierbij vanuit 

de provincie”, zegt Jan Jonker over het manifest. “Laten we hopen dat dit 

Den Haag activeert.” 
 

Elke tijd heeft zijn eigen populaire woorden die niemand na een poos meer 

kan horen. Perspectief is zo’n woord. De veehouderij krijgt maatregel na 

maatregel opgelegd die zogenaamd perspectief moeten bieden. Alleen 

voelen de maatregelen als verkapte krimp. Is de brede beëindigingsregeling 

naast alle al bestaande opkoopregelingen en GVE (grootvee eenheid) per 

hectare verlagen nu echt het enige wat boeren als perspectief geboden kan 

worden? 
 

De effecten van alle al genomen maatregelen worden niet of nauwelijks 

benoemd en meegenomen. Gaan we de goede kant op? Of zijn we een weg 

ingeslagen waar we later heel veel spijt van gaan krijgen? Niemand die het 

nog lijkt te weten of het durft te benoemen. De wanhoop bij de sector is 

groot, te groot. De overheid moet zorgen voor de burgers, helpen en 

ondersteunen. De overheid is er voor de burgers, niet andersom. In het 

onderwijs is het besef lang geleden ontstaan dat kinderen niet beter gaan 

leren als je ze maar blijft slaan, maar dat je ze juist moet belonen voor 

goede prestaties. Wanneer gaan we dit eens breed inzien? Landbouw en 

zeker veehouderij is geen werk, het is een levenswijze. Een manier van 

bedrijfsvoering waarmee het hele (gezins)leven is vervlochten, vaak tot aan 

vrije tijd en hobby’s aan toe. De rol van boeren in de samenleving op het 

platteland is essentieel. Daarnaast is het een sector die enorm innovatief 

is. Een sector die zich absoluut bewust is van alle uitdagingen en hier ook al 
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zo lang en hard mee aan de slag is gegaan. Als dank voor al die inspanningen 

krijgen de boeren slechts alleen maar slecht nieuws. 
 

En dan nu 

Overijssel! Met 

meer dan 1,1 miljoen 

inwoners staat onze 

provincie Overijssel 

bekend als “Tuin van 

Nederland”. De 

provincie heeft dan 

ook veel te bieden 

voor jong en oud. 

Landbouw 

afgewisseld door 

prachtige natuur en 

ons verleden met de Hanze en de textielindustrie tot een rijke streekeigen 

cultuur en innovatieve ondernemersgeest. Zo biedt Overijssel, naast de vele 

en mooie natuur gebieden nog voldoende ruimte voor de landbouw. 

Kenmerkend voor Overijssel zijn de veenweides, beekdalen en IJssel delta 

met haar zeer vruchtbare gronden. Vormt de landbouw een bedreiging voor 

de natuur? Nee, juist niet! We hebben te maken met het in stand houden 

van de landbouw, het respecteren van natuurlijk verloop en de samenhang 

met wonen, werken en recreëren. Als we de landbouw en natuur moeten 

respecteren, is het noodzakelijk eerst de balans goed op te maken. Het 

terugbrengen van de natuur in de staat van 1950 brengt Overijssel niets 

maar dan ook niets. Het dwangmatig sturen van natuur, maatschappij en 

landbouw brengt niet het resultaat waar we trots op kunnen zijn. Ook een 

tuin moet voldoende bemest worden. Alleen dan blijft de bodem op peil en 

kan er gezaaid en geoogst worden. Mest als de natuurlijke voedingsbron voor 

de bodem, wordt gezien als een vervuiling. Dat geeft aan hoever men van de 

werkelijkheid verwijderd is. Dat een koe met gras efficiënt voor ons eiwit 

kan produceren, is iets wat we moeten koesteren. Deze melkveehouderijen 

zijn decennialang bewoners en beheerders van onder andere de 

veenweidegebieden en beekdalen. En die mest kan weer de akkerbouw 

dienen, waardoor de voedselproductie zinvol en doeltreffend plaatsvindt. In 

een tijd van geopolitieke onrust is afhankelijkheid van derden een groot 

risico. Voedselzekerheid, nutsvoorzieningen en een krijgsmacht die op orde 

is, zijn dan van prioritair belang. 
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Overijssel is een landbouwprovincie bij uitstek, waar efficiënt, met een zeer 

lage footprint, zeer hoogwaardig en betaalbaar voedsel geproduceerd 

wordt. Heel Noordwest-Europa eet daarvan mee. Maar regeldrift uit 

Brussel en Den Haag leggen een zware druk op al onze Overijsselse 

ondernemers. 
 

Het innovatieve gehalte van de Overijsselse agrariërs is zeer hoog, maar 

doelen moeten wel haalbaar, betaalbaar en uitvoerbaar zijn. De middelen om 

de doelen te halen moeten wel beschikbaar blijven. En aan beiden schort het 

op dit moment. 
 

Overijssel als Tuin van Nederland heeft mest nodig en dit zorgt ervoor dat 

de landbouw bloeit, de economie floreert en de provincie haar uitstraling 

houdt. Overijssel biedt dit alles naast wonen, werken en creëren, laten we 

dit vooral zo houden! 
 

Uit onderzoek blijkt dat door kunstmest te gebruiken op grasland er meer 

uitspoeling van nutriënten plaats vindt in plaats van minder. Het mag toch 

nooit zo zijn dat maatregelen de problemen vergroten? Maatwerk is hierin 

de oplossing en geen generieke maatregelen. Zorg voor een gedegen en 

brede onderbouwing en altijd met oog voor betaalbare voedselzekerheid op 

lange termijn en verdienmodel voor de boer. 
 

Donderdag 25 april staat het mestdebat gepland. Wij vragen u met klem te 

kijken naar “hoe kunnen we (jonge) boeren de toekomst in helpen in plaats 

van hun toekomst af te pakken?” “Hoe komen we gezamenlijk tot 

maatregelen die leiden tot vooruitgang van natuur en milieu en niet tot 

achteruitgang van de veehouderij.” Wij gaan graag met u in gesprek over 

oplossingen. 

 

Algemene Beschouwingen bij de Perspectiefnota 2025   
 

Voorzitter, 
 

De bekende bisschop Augustinus van Hippo, die leefde van 354 tot 430, 

sprak de uitdrukking: “Onrustig blijft ons hart, totdat het rust vindt in 

God”. Een belijdenis die de diepe werkelijkheid van ons bestaan raakt. We 

zijn hier vandaag voor het hier en nu, maar bedenk er is meer dan dat. 
 

Er is veel onrust in de wereld. Onrust over het klimaat. Onrust over stikstof. 

Onrust over windturbines. Onrust bij onze inwoners en ondernemers 
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wanneer beleid van de overheid hun leven en hun omgeving raakt. Onrust 

over huisvesting. Onrust over…. U vult het zelf maar in. De lijst is oneindig. 
 

Voorzitter, een prachtige woonboerderij, gelegen aan het kanaal Almelo de 

Haandrik in Vroomshoop, heeft een treffend opschrift op de gevel: 
 

“Repos Ailleurs” 

De rust is elders. 
 

We kunnen in veel dingen onze rust zoeken. Op onze kennis, op onze 

welvaart, maar hoe groot de middelen die ons gegeven worden ook zijn, het 

is tijdelijk en onvolkomen. 
 

De SGP beoogt politiek vanuit het besef, dat de beginselen van Gods Woord 

ook op staatkundig terrein uitgangspunt dienen te zijn. 
 

In de wetenschap dat niet alles kan, moeten er keuzes gemaakt worden. 

Verantwoorde keuzes moeten gemaakt worden met voldoende zicht op de 

werkelijkheid en moeten passen binnen het ‘huishoudboekje’ ofwel de 

financiële kaders van de provincie. Probleem is dat de wensen groter dan de 

portemonnee zijn. 
 

We zien duidelijk de lijnen terug vanuit het Akkoord Schouder aan 

Schouder. Mooi is dat bij de verdere invulling de Staten voldoende 

betrokken wordt. Hou dat vol! 
 

De nationale ombudsman laat in zijn rapportages zien dat de overheid niet 

voor iedereen betrouwbaar is. Het is zorgelijk dat er geconstateerd wordt 

dat inwoners en ondernemers in toenemende mate de kans lopen de dupe te 

zijn/worden van complex beleid. Met als gevolg dat overheid en inwoners 

elkaar niet meer begrijpen, waardoor de kloof nog groter wordt. Vraag aan 

GS: hoe gaat u de complexiteit nu concreet te lijf? (Hoe pakken we nu 

concreet de bureaucratie aan? Hoe helpen wij onze inwoners en 

ondernemers en andere stakeholders, in de zorg zeggen ze hoe krijgen we 

de handen aan het bed i.p.v. achter het toetsenbord?) 
 

De maatschappelijke opgaven waar we samen met andere overheden voor 

staan zijn niet mals. 
 

Voor de SGP blijft: prioriteit om de PAS melders te helpen. Voor de 

terechte PAS-melders is handhaven voor ons geen optie! 
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Dan de energietransitie. Vanuit de provincie moet de focus liggen op een 

betrouwbaar energienetwerk ook voor na 2030, De SGP dient daarvoor ook 

een motie in vandaag. We staan op een cruciaal moment om na het reces 

het windbeleid vast te stellen. Ook zijn we benieuwd hoe het regeerakkoord 

van het nieuwe nog te installeren kabinet er uit gaat zien en welk effect het 

op ons provinciaal beleid gaat krijgen. We zullen dat t.z.t. moeten bezien. 
 

De ruimtelijke puzzel wordt er niet eenvoudiger op nu ook defensie 

nadrukkelijk meer ruimte vraagt in onze provincie. Het zorgt voor onrust. 

Betrek de omgeving en ons. U zult begrijpen dat onze inzet ook gericht is 

op het behoud van landbouwgronden. Wat de SGP betreft vaart achter de 

woningbouwopgave. Voldoende woningen, vooral ook betaalbare woningen 

voor jongeren. Vraag: Voldoet de flexpool voor de gemeenten voldoende?  
 

Er is veel meer te noemen, maar de tijd zit erop. 
 

Dank aan de ambtelijke organisatie voor het vele werk wat gedaan is. En dat 

geldt zeker aan de vele vrijwilligers en mantelzorgers die zich inzetten voor 

de belangen van onze mooie provincie. Zonder hen kan de samenleving niet 

functioneren. 
 

We wensen iedereen Gods zegen toe bij de uitvoering van hun taken en 

verantwoordelijkheden. 
 

En onthoudt het:   Repos Ailleurs! 
 

Reageren? Uw reactie is zeer welkom. Mail gerust naar: 

jj.jonker@psoverijssel.nl  

 

 

 

Mededelingen van Kiesvereniging en Studievereniging:       
     

Geen. 

 

Vergaderingen Kiesvereniging en Studievereniging: 
 

Tijdrede: 

Spreker: Ds. Chalabi 

Datum: D.V. 4 september 2024 

Tijd: Aanvang: 19.30 uur.  

Locatie: Beth El kerk - Almeloseweg. 

mailto:jj.jonker@psoverijssel.nl

